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Ťažko nejako vhodne začať, ale predsa by som začal tak , ako väčšina študentov na vysokej škole:  na 

strednej škole boli asi najlepšie roky. Treba si to užiť, kým nezačnete študovať na vysokej alebo 

pracovať. Tých 8 rokov na gymnáziu mi dalo veľa zážitkov, kamarátov a vedomostí (nielen pre 

nasledujúce štúdium, ale aj pre všeobecný rozhľad). Verte, či neverte, tá matematika, geografia či 

dejepis vám na voľačo v budúcnosti budú. Možno niektoré poznatky zo strednej školy vôbec 

nevyužijete a možno ich budete potrebovať vtedy,  keď to budete najmenej čakať. Tiež by som teraz 

inak pristupoval k niektorým predmetom, ktoré som tak trochu zanedbával. Určite vám to všetko 

hovoria aj vaši profesori a profesorky alebo rodičia. 

Štúdium v zahraničí nie je úplne presný popis pre štúdium v Brne, pretože tam študuje naozaj veľa 

Slovákov a prístup českých študentov, doktorov a lektorov je naozaj príjemný, profesionálny a bez 

žiadnych predsudkov. Keď vás pán/pani doktor/ka nazve „pane kolego/kolegyne“ tak vás to naozaj 

poteší a cítite  už od začiatku, že tam nie ste zbytočne. Preto netreba mať žiadny strach  podať si 

prihlášku do Čiech. Taktiež učenie z českých učebníc či skrípt nie je žiadna komplikácia. Na skúškach 

môžete hovoriť po slovensky, aj písať protokoly seminárky a všetky náležité dokumenty v slovenskom 

jazyku. Časom aj tak budete písať a hovoriť česko-slovensky. 

V Brne prebieha už pár rokov výuka v  novom kampuse, ktorý je moderne zariadený, študenti majú 

k dispozícii takmer všetky moderné prístroje a postupy, s ktorými sa v praxi stretnú. Doktori a lektori 

pristupujú k výuke profesionálne a snažia sa nám podať tie najaktuálnejšie informácie zo sveta 

medicíny. Samozrejme, samotná výučba a skúšky sú zo starších skrípt alebo učebníc, pretože sa nedá 

stále aktualizovať texty a nie všetko je ešte preskúmané alebo vyskúšané v dostatočnej miere. Tí, ktorí 

sa bližšie zaujímajú o lekárske fakulty, asi zistili alebo sa dopočuli,  že  na Masaryčke v Brne je nová 

akreditácia s anatómiou na dva semestre, bez chémie (idete v treťom semestri rovno na biochémiu) 

a s inými zmenami. Mne osobne oveľa viac vyhovuje anatómia „len“ na dva semestre a chémia je 

dostatočná zo strednej školy, len ju netreba zanedbávať. Medicína nie je prechádzka ružovou 

záhradou. Treba sa naučiť veľa učiva v relatívne krátkom čase, ale zas to nie je také obtiažne,  že by 

vás to malo odrádzať. Treba sa naučiť si rozdeliť správne čas a všetko to pôjde. 

Taktiež by som všetkým študentom, ktorým sa nepodarí  spraviť prijímačky na prvýkrát , aby sa 

nevzdávali a išli si za tým, čo ich baví a čo chcú robiť v živote. Sám som sa  prvýkrát  nedostal na 

medicínu a naozaj neľutujem, že som to skúsil znovu. 

Istotne nemôžem zabudnúť na vysokoškolský život,  ktorý ale určite nájdete v každom väčšom meste, 

kde sa nejaká ta univerzita nachádza. Bohužiaľ ,veľa času nie je, ale nedá sa stále venovať škole 

a nejaká tá párty alebo občasné posedenie na intráku v kuchynke je tiež súčasťou štúdia, bez ktorej by 

ste sa asi zbláznili.   

Prajem vám všetkým, aby ste si vybrali  tú správnu školu, ktorá vás bude baviť a po jej ukončení   

budete mať uplatnenie v živote.  
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